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ME žien v streľbe

Víťazný tím z MSR trojíc žien 2023 oslovil Janu Lazarovú, aby doplnila tím na ME 2024, a 
zároveň  jej dal dôveru v súťaži streľby. Jane sa žiaľ vôbec nedarilo a s výkonom 3 body v 
kvalifikácii obsadila posledné, 27. miesto.

ME trojíc žien

1. kolo SLOVENSKO – POĽSKO, výsledok 5:13

Po  slabom  úvode  poliek,  ktorý  sme  využili,  prišlo  poľavenie  a  súčasne  zlepšená  hra 
súperiek. V polovici zápasu sme stále vyhrávali 5:4, ale prišli veľké plasérske chyby na 
košón  za  miernym kopčekom,  6  bodov pre  Poľsko  a  napriek  vyrovnaným nahodeniam 
trikrát po bode bodovalo Poľsko, a bol koniec. Priebeh zápasu: 4:0, 4:1, 4:4, 5:4, 5:10, 5:11, 
5:12, 5:13.



2. kolo SLOVENSKO – ANGLICKO, výsledok 1:13

Angličanky nás jednoznačne predčili  na plase aj  na streľbe,  ani  v tomto zápase sme sa 
nevyhli jednému veľkému zaváhaniu, a súperky poľahky získali 4 body. Priebeh zápasu: 
1:0, 1:2, 1:6, 1:8, 1:11, 1:13.

3. kolo LOTYŠSKO – SLOVENSKO, výsledok 4:13

Tradične sme do zápasu vstúpili  dobre,  a  v našom v percentuálne najlepšom zápase na 
turnaji sme lotyšky s prehľadom porazili, keď sme využívali časté zaváhania súperiek na 
dohadzovanie ďalších  bodov. Priebeh zápasu: 0:1, 1:1, 4:1, 6:1, 8:1, 9:1, 9:4, 11:4, 13:4.



4. kolo NEMECKO – SLOVENSKO, výsledok 13:4

Vo 4. kole sme dostali veľmi silný nemecký tím. Do polovice zápasu to bol opäť veľký boj a 
stav  bol  3:6.  Prišlo  však  tradičné  zlé  nahodenie,  dostali  sme  päťku  ako  v  škole  a  v 
nasledujúcom nahodení nás nemky zavreli. Nemky hrali výborne. Prekvapilo ma správanie 
nemeckej trénerky, ktorá na svoje hráčky hanlivo vykrikovala a po zápase nemala záujem o 
podanie rúk. (Nemecké reprezentantky sa dokonca po ME písomne vzdali reprezentácie, 
kým sa nezmení trénerka.) Priebeh zápasu: 1:0, 1:4, 3:4, 3:6, 3:11, 3:13.

5. kolo SLOVENSKO – RAKÚSKO, výsledok 8:13

Rakúšanky nechali odpočívať svoju najväčšiu hviezdu, no v tretej tretine zápasu boli nútené 
ju nasadiť, pretože zápas bol veľmi vyrovnaný a dramatický. Rakúšanky nás však výrazne 
predčili na strele, a preto vyhrali. Zvláštnosťou bolo, že vedľa mňa zápas sledovala slovenka 
Veronika Slobodová, no vo farbách Rakúska (pôsobila ako ich vedúca výpravy). Priebeh 
zápasu som nezapisoval kvôli vybitému mobilu.



Slovensko sa po základnej časti umiestnilo na 24. mieste z 27. tímov.



Čakala nás teda baráž o štvrťfinále Pohára národov (B-turnaj pre tímy, ktoré skončili po 
základnej  časti  na  horšom ako  16.  mieste).  Tri  tímy z  piatich,  proti  ktorým sme hrali, 
postúpilo medzi najlepších 16 tímov.

Baráž SLOVENSKO – LITVA 5:13

Žiaľ, toto bol náš najhorší výkon na turnaji a hoci sme hrali proti nie príliš dobre hrajúcemu 
tímu, ktorý mal po základnej časti najhoršie skóre a jedinú výhru mal technickú (takzvaný 
bye pri nepárnom počte tímov), súperky neustále zvyšovali náskok a naše taktické striedanie 
s  úmyslom  zvýšiť  počet  dobrých  plasov  neprinieslo  žiadaný  výsledok.  Tým  sa  naše 
účinkovanie  na  ME  skončilo.  Priebeh  zápasu  som  nezapisoval  kvôli  zdravotným 
ťažkostiam.



ZHODNOTENIE

TURNAJ A VÝKONY

Na ME sme odchádzali po slušných výsledkoch na turnajoch na Slovensku vrátane MSR 
všetkých kategórií, na MSR jednotlivkýň, MSR v streľbe, MSR trojíc žien i MSR veteránov 
vždy niektorá z reprezentantiek brala medailu, spolu 2 zlaté a 3 bronzové medaily. Jana 
Lazarová navyše v  júni  v   semifinále  MSR v streľbe vyrovnala  svoj  vlastný „bradatý“ 
ženský rekord výkonom 31 bodov. Tím okrem toho v máji, ako jediný tím hrajúci v čisto 
ženskom  zložení  vyhral  otvorený  turnaj  trojíc  v  Bratislave,  na  ktorom  štartovalo  20 
bývalých a súčasných reprezentantov SR.
 
Už pred šampionátom bolo zrejmé, že Oľga Whitworth má isté zdravotné ťažkosti, ktoré jej 
znemožňovali  podať obvyklý výkon.  Oľga obvykle  v tíme pôsobí  ako strelkyňa.  Druhá 
strelkyňa,  Jana  Lazarová  sa  bolestivo  zranila  pred  šampionátom,  a  hrať  v  predpísanej 
zakrytej obuvi jej robilo veľké problémy. Petang nie je hra, kde sa hrá na remízu, preto je 
dôležité mať v tíme strelkyňu, ktorá odstráni súperovu guľu či gule. Tento herný aspekt nám 
počas celého šampionátu veľmi chýbal a obe strelkyne podali podpriemerný výkon. S úplne 
čistým vedomím a svedomím to pripisujem ich zraneniam. 

Strieľať navyše bolo treba viac, pretože terén bol síce kotúľavý, ale podľa môjho názoru nie 
až tak náročný na plas ani na streľbu. 

Plasovanie  si  vyžadovalo  dôslednejšie  čítanie  nie  rovného  (ale  hladkého)  povrchu  s 
miernym tlmením. Vhodným spôsobom hodu sa zdalo plasovanie z  čupu s  dôrazom na 
dobrý prvý dopad s dlhším dojazdom, no naše plaserky (kvôli fyzickým obmedzeniam a 



zvyku) zväčša hrajú a hrali zo stoja. Preto ani naše plasy neboli také účinné, ako by sa  
patrilo. 

K spomínaným zdravotným ťažkostiam sa  posledné dva dni  pridali  aj  tráviace  ťažkosti 
(vrátane mňa),  v  jednom prípade dokonca musela  naša  hráčka odísť  z  ihriska  hneď po 
začiatku limitu, našťastie, rozhodcovia boli zhovievaví.

Za najväčšie slabiny tohto tímu považujem slabú streľbu (z podľa mňa objektívnych príčin) 
a  malú  variabilitu  hodov,  ktoré  majú  hráčky  v  repertoári.  Niekedy  je  potrebné  „šúľať“ 
(rulée), niekedy nižší/stredný oblúk demi-porte, niekedy vysoké kopce (porte), a to všetko 
niekedy z čupu, niekedy zospodu – a spôsob hodu v prvom rade určuje terén. Nášmu tímu 
by oveľa viac sadol tvrdší terén s väčšou frakciou kameňov, nie pieskový kotúľavý terén, 
ktorý bol na ME. Terén nevieme ovplyvniť, no vieme ovplyvniť prípravu, ktorá by mala byť 
na rôznych typoch terénov, najmä na tých, ktoré hráči nemajú radi. Samozrejmosťou by 
mala byť aj (počas roka pred ME) účasť na turnajoch v zahraničí (nemyslím v ČR), ktoré už 
svojou  podstatou  simulujú  isté  záťažové  situácie  z  ME/MS –  neznámi  súperi,  neznámi 
organizátori, neznáme prostredie, dlhšie cestovanie, iné výklady pravidiel, cudzí jazyk...). 
To by si však vyžadovalo ešte viac vlastných prostriedkov a času zo strany tímu.
 
Celkovo výkon a umiestnenie reprezentácie vyzneli rozpačito a určite s nimi nebol spokojný 
nik z našej výpravy. Napriek tomu však žiadnej hráčke nemožno uprieť snahu a v žiadnom 
zápase sme nepôsobili odovzdane. Na ihrisku pôsobili slušne a počas ME sme nedostali žltú 
kartu. 

 
  
ORGANIZÁCIA

Leteli  sme  z  Viedne  do  Barcelony,  odkiaľ  sme  mali,  žiaľ,  zabezpečený  odvoz  od 
organizátorov. Žiaľ preto, pretože sme do Barcelony prišli tesne poobede, a boli sme nútení 
čakať cca 5 hodín na letisku na ďalšie tímy, ktoré prileteli do Barcelony neskôr. Do hotela 
sme preto  prišli  až  tesne  pred  koncom podávania  večere  a  cca  45  minút  pred  koncom 
registrácie. Prezident Európskej konfederácie nám povedal, aby sme išli najprv na večeru. 
Po večeri na nás však hrubo zaútočil člen výkonného výboru Európskej konfederácie, že 
sme posledný neregistrovaný tím a že sme nemali ísť na večeru. Na naše slušné vysvetlenie,  
že sme čakali 5 hodín v Barcelone, a že na večeru nás poslal prezident CEP, a že neskorý 
príchod nie  je  naša chyba,  ale  že  je  to  chyba organizátorov,  povedal,  že  to  nie  je  jeho 
problém. Nuž,  zaregistrovali  sme sa,  a  po nás ešte  dalšie  tímy,  čiže  nám ani  nehovoril 
pravdu. 

Žiaľ,  kvôli  neskorému príchodu sme nemali poobedňajší  tréning, respektíve večer sa po 
chvíľke zotmelo.

Cestou naspäť sme tiež mali transfer, no keďže sme mali skorý ranný let, čakanie na letisku 
na  ich  lety  si  tentokrát  odniesli  ostatné  tímy  z  autobusu.  Budúcim  reprezentačným 
výpravám odporúčam využiť iný spôsob dopravy, ako transfer, ktorý ponúka organizátor. 
Samozrejme, ak existujú iné možnosti (súkromný transfer či diaľková doprava). Cenovo to 
vyjde približne tak isto (dokonca lacnejšie, keďže počas dlhého čakania na letisku si tím 



kupuje  nápoje  a  jedlo),  a  časovo  to  vyjde  oveľa  lepšie.  V prípade  odletu  domov napr. 
poludňajších  či  v  popoludňajších  hodinách je  navyše  veľké  riziko,  že  tím bude  musieť 
vstávať veľmi skoro ráno, a potom strávi veľa hodín čakaním na letisku). 
Hotel bol vybavený dobre, vrátane klímy a bazénov. Strava bola slušná, v blízkosti hotela 
boli  aj  obchody.  Nepríjemným zážitkom bolo občasné objavenie  sa  švábov,  čo by sa  v 
hoteloch tejto úrovne nemalo stávať. Trochu rozčarovaním bolo, že niektoré tímy vrátane 
domáceho tímu a  celého ich  podporného tímu mali  izby v  najnovšej  časti  s  výhľadom 
priamo na ihriská a na more, kým ostatné tímy bývali v staršej časti s výhľadom na staré 
sklady či do svetlíka. Spôsob prideľovania izieb nepovažujem za transparentný.

Počas ME žien sa po ihriskách pohybovali mnohí rozhodcovia, no hlavnými „umpire“ boli 
dve rozhodkyne, čo určite treba oceniť. Samotné zápasy mali stanovený hrací čas 75 minút 
+ dve nahodenia.

Organizátor si dal na priebehu turnaja záležať a všetko prebehlo podľa programu. Počas ME 
neprišlo  k  žiadnym ťažkostiam,  ktoré  by  stáli  za  reč.  Počas  ME boli  na  predaj  tričká 
šampionátu  a  bývalých  aj  budúcich  šampionátov  sveta,  Európy,  Španielska.  Španielska 
federácia už má viaceré skúsenosti s organizovaním ME či MS, a bolo to vidieť. Preto im 
(FEP)  aj  Európskej  konfederácii  pétanque  (CEP)  treba  zložiť  pochvalu  a  poďakovať: 
Chválime a ďakujeme.

NA ZÁVER

Ďakujem SFP za  podporu  pri  registrácii  výpravy  na  ME a  samozrejme  aj  za  finančnú 
podporu, bez ktorej by bola naša účasť nemožná. Každý z nás si na účasť na ME prispieval, 
za čo všetkým ďakujem a je to známka toho, že naši  hráči/naše hráčky majú záujem o 
konfrontáciu s najlepšími tímami Európy i sveta, aj keď to aj hráčov a hráčky stojí nemalé 
peniaze.  

Ďakujem reprezentačnému tímu za dôveru, s ktorou sa na mňa obrátili  a za trpezlivosť, 
vďaka ktorej to so mnou na ME vydržali. Bolo mi cťou pôsobiť pri tomto tíme, napriek 
tomu, že sme všetci chceli dosiahnuť lepší výsledok.

29/12/2024 Bratislava Michal Dzúrik 

* výsledkové tabuľky použité v tejto správe sú z FB stránky CEP


